
                         Protokół Nr XXIX/2009 
                        z Sesji Rady Gminy Darłowo 
                       z dnia  27 listopada  2009 roku 
             - sala konferencyjna Urzędu Gminy Darłowo 
 
            Przewodniczący Rady Gminy p. Władysław 
Krakowiak o godzinie 10°° otworzył Sesję i po powitaniu 
radnych i gości oświadczył, Ŝe zgodnie z listą obecności 
aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 13 radnych, co 
wobec ustawowego składu rady wynoszącego 15 osób – 
stanowi quorum pozwalające na podejmowanie 
prawomocnych uchwał. 
 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo p. Władysław 
Krakowiak poprosił zebranych o uczczenie minutą ciszy 
pamięci tragicznie zmarłych śp. Radnego  Krzysztofa 
Gliszczyńskiego oraz jego Rodziców. 
                                                
Ponadto w sesji udział wzięli: 

• Pan Franciszek Kupracz – Wójt Gminy Darłowo 

• Pani Karolina Nakielska – Zastępca Wójta  

• Pani Krystyna Kisielewska – Skarbnik Gminy 

• Pani Anna Szynkowska-Borkowska - Sekretarz Gminy 

• Pani Małgorzata Ejsmont  – Radca Prawny 

• Pani Ewa Szymczak –   Kierownik  Gminnego Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Darłowie 

• Pan Tadeusz Bierniukiewicz – Koordynator 
Samorządowy, Radny Rady Powiatu Sławieńskiego 

 
Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik Nr 
2 do niniejszego protokołu. 
 
                                                                 

Lista obecności sołtysów stanowi załącznik Nr 3 do 
niniejszego protokołu. 
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Na Sekretarza powołano radnego Jana Fraszko. W 
głosowaniu wzięło udział 13 radnych, głosując                                               

następująco: 13 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0  
głosów  „wstrzymujących  się”. 
 
Na protokolantkę Przewodniczący powołał p. ElŜbietę 
Koralewską-Winiarek. 
 
 
Ad.1.3.Ustalenie  porządku obrad. 
                                         
Proponowany porządek obrad radni otrzymali wraz z 
zawiadomieniami na XXIX Sesję Rady Gminy Darłowo( zał. Nr  4). 
 

ZMIANY W PORZĄDKU OBRAD: 
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz  zgłosił  zmiany do 
porządku obrad proponując: 
 
                                 
I. wprowadzenie następujących projektów uchwał: 
 
1. Projektu uchwały w sprawie sprzedaŜy na własność nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo. (dot. dz. nr 98 w JeŜyczkach). DRUK NR 108/2009.(zał. 
Nr 4a). 

 
W głosowaniu nad wprowadzeniem w/w projektu uchwały do porządku 
obrad wzięło udział 13 radnych, głosując następująco: 13 głosów „za”, 0 
głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 
 
Rada Gminy Darłowo wyraziła zgodę na wprowadzenie w/w punktu  do  
porządku obrad. 
 
 
2. Projektu uchwały w sprawie sprzedaŜy na własność nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo. (dot. dz. nr 487/43  w Wiekowicach). DRUK NR 
109/2009.(zał. Nr 4b). 

 
W głosowaniu nad wprowadzeniem w/w projektu uchwały do porządku 
obrad wzięło udział 13 radnych, głosując następująco: 13 głosów „za”, 0 
głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 
 
Rada Gminy Darłowo wyraziła zgodę na wprowadzenie w/w punktu  do  
porządku obrad. 
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3.Projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXVII/379/2009 Rady Gminy 
Darłowo z dnia 14 sierpnia 2009 roku w sprawie odpłatnego ustanowienia 
słuŜebności przesyłu. DRUK NR 110/2009.(zał. Nr 4c).  

 

W głosowaniu nad wprowadzeniem w/w projektu uchwały do porządku 
obrad wzięło udział 13 radnych, głosując następująco: 13 głosów „za”, 0 
głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 
 
Rada Gminy Darłowo wyraziła zgodę na wprowadzenie w/w punktu  do  
porządku obrad. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo p. Władysław Krakowiak zaproponował 
następujący porządek obrad: 
 
1.Sprawy organizacyjne: 

1.1.Otwarcie sesji. 
1.2.Stwierdzenie quorum. 
1.3.Ustalenie  porządku obrad. 
1.4.Przyjęcie protokołu   z XXVIII sesji V kadencji Rady Gminy     
Darłowo z dnia  22 października 2009  roku. 
 

2.Informacja Wójta Gminy Darłowo:  

• o działalności w okresie między sesjami wraz z podaniem 
aktualnej sytuacji finansowej gminy. 

 
3.    Informacja Wójta Gminy Darłowo: 

• o realizacji uchwał Rady Gminy  Darłowo między sesjami. 
        
4.Interpelacje Radnych.                                         
                                                                                               
5. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski  zgłoszone na XXVIII  sesji   
Rady   Gminy    Darłowo oraz w okresie między sesjami.                                    
 
6.   Informacja Przewodniczącego o działaniach komisji Rady    Gminy    
      Darłowo. 
 
7.  CZAS DLA SAMORZĄDU. 
 
8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budŜecie Gminy Darłowo na 2009 rok  
. DRUK NR 98/2009. 
 
9. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 
środków transportowych i zwolnień od tego podatku. DRUK NR 99/2009. 
 
10. Podjęcie uchwały w sprawie stawek jednostkowych dotacji 
przedmiotowych dla Gminnego Zakładu UŜyteczności Publicznej w Dąbkach. 
DRUK NR 100/2009. 
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11. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Darłowo do Projektu w 
sprawie budowy Zachodniopomorskiej Sieci Teleinformatycznej dostępu do 
aplikacji i e-usług (ZST). DRUK NR 101/2009. 
 
12.Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Darłowo  do projektu 
„Aktywny uczeń”. DRUK NR 102/2009.    
 
13.Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaŜy nieruchomości stanowiącej własność 
Gminy Darłowo. (dot. dz. nr godez. 146/13 w Dąbkach).  DRUK NR 103/2009. 
 
14. Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaŜy nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo (dot. nieruchomości nr geodez. 357/3 w JeŜyczkach). 
DRUK NR 104/2009. 
 
15.Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaŜy nieruchomości stanowiącej własność 
Gminy Darłowo. (dot. dz. 487/25 w Wiekowicach). DRUK NR 105/2009. 
  
16. Podjęcie uchwały w sprawie odpłatnego ustanowienia słuŜebności przesyłu. 
(dot. dz. nr 84/1 w Rusku). DRUK NR 106/2009. 
 
17. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Dąbki. 
(dot. dz. nr geodez. 175/6 i 175/8 w Dąbkach). DRUK NR 107/2009. 
 
18.Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaŜy na własność nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy Darłowo. (dot. dz. nr 98 w JeŜyczkach). DRUK NR 
108/2009. 
 
19. Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaŜy na własność nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy Darłowo. (dot. dz. 487/43 w Wiekowicach). DRUK 
NR 109/2009. 
 
20. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXVII/379/2009 Rady 
Gminy Darłowo z dnia 14 sierpnia 2009 roku w sprawie odpłatnego 
ustanowienia słuŜebności przesyłu. DRUK NR 110/2009. 
 
21. Wolne wnioski i zapytania. 
 
22. Zakończenie sesji.  
 
 

W głosowaniu nad w/w  porządkiem obrad wzięło udział 13 radnych, 
głosując następująco: 13 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów 
„wstrzymujących się”. 
 

 
Ad. 1.4.Przyjęcie protokołu   z XXVIII sesji V kadencji Rady 
Gminy     Darłowo z dnia  22 października 2009  roku. 

 
Przewodniczący Rady poinformował, Ŝe protokół z XXVIII   sesji V kadencji  
Rady Gminy Darłowo z dnia  22 października  2009 roku był do wglądu w  
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Biurze Rady Gminy Darłowo oraz został wyłoŜony jedną godzinę przed sesją 
w celu naniesienia ewentualnych poprawek. 
                                                                                                                                                                      
Radni nie zabrali głosu w przedmiotowej sprawie. 
                                                                                       
Rada Gminy Darłowo w głosowaniu, w którym udział wzięło 13 radnych, 
głosując następująco: 

• 13 głosów „za” 

• 0 głosów „przeciw” 

• 0 głosów „wstrzymujących  się” 
przyjęła protokół z XXVIII sesji Rady Gminy Darłowo z dnia  22 października    
2009  roku. 

 
Ad.2.Informacja Wójta Gminy Darłowo:  

• o działalności w okresie między sesjami wraz z 
podaniem aktualnej sytuacji finansowej gminy. 

 
Wójt p. Franciszek Kupracz przedstawił sprawozdanie z działalności w 
okresie między sesjami tj. w okresie od 23 października do 27 listopada 2009 
roku. (zał. Nr 5). 
 
Następnie Wójt przedstawił kondycję finansową Gminy Darłowo na dzień 26 
listopada 2009 roku (zał. Nr 6): 

1) stan konta na rachunku podstawowym: 60 253,73 zł 
2) lokaty: 3 100 000,00 zł 
3) wydatki do poniesienia w najbliŜszych dniach: 2 143 000,00 zł 

w tym: 

• środki dla szkół: 600 000,00 zł 

• środki dla GOPS: 143 000,00 zł 

• rachunki bieŜące ok. 1 400 000,00 zł. 
 
Rada Gminy Darłowo przyjęła powyŜsze informacje bez uwag. 
 
 
Ad.3. Informacja Wójta Gminy Darłowo: 

• o realizacji uchwał Rady Gminy  Darłowo między 
sesjami. 
 

Realizację uchwał rady gminy przedstawiła p. Anna Szynkowska-Borkowska 
– Sekretarz Gminy Darłowo.(zał. Nr 7). 
  
Rada Gminy Darłowo przyjęła powyŜszą informację bez uwag. 
 

Ad.4.Interpelacje Radnych.                                         
 
Na sesji nie zostały złoŜone interpelacje.                                                                                              
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Ad.5. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski  zgłoszone na 
XXVIII  sesji   Rady   Gminy    Darłowo oraz w okresie między 
sesjami.                                    
 
W imieniu Wójta odpowiedzi na interpelacje i wnioski zgłoszone na XXVIII 
oraz w okresie między sesjami udzieliła p. Anna Szynkowska-Borkowska – 
Sekretarz Gminy Darłowo. (zał. Nr 8). 
 
Odpowiedzi zostały udzielone: radnemu p. Janowi Fraszko oraz sołtysom: p. 
Iwonie Skoczylas – Sołtys Sołectwa Domasławice, p. Mieczysławowi Wrona – 
Sołtysowi Sołectwa Nowy Jarosław. 
 
Rada Gminy Darłowo przyjęła powyŜszą informację bez uwag. 
 
 
Ad.6. Informacja Przewodniczącego o działaniach komisji 
Rady    Gminy   Darłowo. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo p. Władysław Krakowiak przedstawił 
informację o działaniach komisji rady gminy (zał. Nr 9). 
 
  
Rada Gminy Darłowo przyjęła powyŜszą informację bez uwag. 
 
 
Ad.7.  CZAS DLA SAMORZĄDU. 
                                
W dyskusji udział wzięli:  
 

• p. Wanda  Hańczaryk – Sołtys Sołectwa Cisowo: podziękowała Wójtowi 
Gminy Darłowo p. Franciszkowi Kupraczowi za środki finansowe na 
zorganizowanie imprezy w Cisowie, natomiast p. Robertowi Murii za pomoc. 
Pani Sołtys wyraziła nadzieję, Ŝe impreza w Sołectwie Cisowo na stałe wpisze 
się w kalendarz corocznych imprez. 
  

• p. Mieczysław Gondek – Sołtys Sołectwa Wicie: w związku z tym, Ŝe z 
miejscowości Wicie zostało sprzedanych bardzo duŜo działek , zapytał Wójta 
czy jest nadzieja na zamontowanie obiecanych lamp w tej miejscowości, 
przynajmniej przy ulicy Wczasowej. Ponadto Sołtys zapytał czy zostanie 
poprawiony fatalny stan w/w drogi. Według mówcy powinien być 
wprowadzony zakaz wjazdu do lasu kładami i samochodami. Przy wejściach 
na plaŜę powinny być zamontowane tablice zakazujące wprowadzania psów. 
Jaka jest perspektywa realizacji budowy oczyszczalni w Rusku, poniewaŜ 
oczyszczalnia w Wiciu nie wytrzymuje takiego obciąŜenia. Na zakończenie 
Sołtys zapytał Wójta jakie realnie inwestycje zaplanowane są w Wiciu na 
przyszły rok. 
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• p.Sorgenlos: zapytała Wójta czy jest  przewidziana w planach inwestycja 
wodno-kanalizacyjna na głównym placu w Wiciu, między tymi działkami, 
które zostały sprzedane. 
 

• p. Mieczysław Gondek – Sołtys Sołectwa Wicie: cały czas w imieniu 
mieszkańców Sołtys występował na komisjach i na sesjach o pozostawienie 
dwóch działek nr 98/22 i 98/24 w zasobach gminnych w celu 
zagospodarowania ich zgodnie z wolą mieszkańców. Odbyły się juŜ trzy 
przetargi na działki w centrum Wicia, i nie zostały one sprzedane. Wójt 
obiecywał, Ŝe jak osiągnie ze sprzedaŜy mienia z Wicia 2 mln zł, to zostawi te 
dwie działki jako mienie gminne. W chwili obecnej gmina pozyskała juŜ prawie 
3 mln zł ze sprzedaŜy. Wnioski w dalszym ciągu nie są realizowane. Sołtys 
poprosił chociaŜ o zamontowanie trzech lamp. 
 

• p. Paweł Dębczyna – właściciel działki w Wiciu: inwestorzy, którzy zakupili 
działki w przetargu od gminy chcieliby rozpoczynać inwestycje. Nie oczekują 
asfaltu, ale jakiejkolwiek drogi, która byłaby przejezdna. Stąd pytanie do 
Wójta i Rady Gminy Darłowo o moŜliwości budowy infrastruktury w tej 
miejscowości. Niezbędne jest podłączenie prądu, wody , innych mediów i 
chociaŜby wykonanie utwardzonego dojazdu. 
 
 

• p. Franciszek Kupracz – Wójt Gminy Darłowo: pochwalił imprezę, która 
odbyła się w Cisowie, a szczególnie jej inicjatorkę i organizatorkę p. Wandę 
Hańczaryk – Sołtysa Sołectwa Cisowo i jednocześnie Prezes Stowarzyszenia 
Agroturystycznego „Zagroda”, której bardzo podziękował za zaangaŜowanie. 
W sprawach inwestycji w Wiciu, Wójt powiedział, Ŝe w dniu 18 grudnia 2009 
roku odbędzie się sesja, na której rozpatrywany będzie budŜet gminy.  W 
przyszłym roku zaplanowane są inwestycje na 13 mln zł. Najbardziej 
rozwijającymi się miejscowościami w gminie są: Wicie, Bobolin i Dąbki, 
zarówno na działkach gminnych, jak i prywatnych. W Wiciu jest wiele do 
zrobienia: 1) woda, 2) ścieki do Ruska, 3) infrastruktura (drogi), 4) przejście na 
plaŜę, 5) oświetlenie. Nie są to marzenia, ale potrzeba trochę cierpliwości. To 
minimum, które musi być wykonane w pierwszej kolejności to lampy. Aby 
przyciągnąć klienta do sprzedaŜy działek w Wiciu to trzeba by było się spiąć i 
najpierw odprowadzić ścieki do oczyszczalni w Wiciu, a docelowo do Ruska. 
Wójt powiedział, Ŝe bardzo chciałby, aby Gmina Darłowo była lepsza od 
sąsiednich  miejscowości tj. od Jarosławca i Rusinowa. Wójt podkreślił po raz 
kolejny, Ŝe nigdy nic nie obiecuje. Jest rozbieŜność zdań pomiędzy Sołtysem 
Sołectwa Wicie a Wójtem i zawsze była. Gmina moŜe te dwie działki 
zagospodarować, ale za cudze pieniądze, a nie gminne. 
  

• p. Mieczysław Gondek – Sołtys  Sołectwa Wicia: nigdy mieszkańcy nie prosili 
Wójta, aby zagospodarować te dwie działki w centrum za gminne pieniądze. 
Mieszkańcy Wicia prosili tylko o pozostawienie tych dwóch w zasobach mienia 
gminnego. Odbyły się trzy przetargi, bez rezultatu. W chwili obecnej te działki 
mogą zostać sprzedane w trybie negocjacji za wiele niŜszą wartość, aniŜeli 
faktyczna. To nie jest interes sołtysa, Ŝeby nie sprzedawać tych działek, o to 
wnioskowali i w dalszym ciągu wnioskują mieszkańcy i inwestorzy Wicia. 
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• p.  Bogusław Strack : mieszkańcy chcą zostawić te dwie działki w centrum 

Wicia, po to by w przyszłości zagospodarować je zgodnie z potrzebami 
sołectwa. „A moŜe my mamy zrezygnować z odprowadzania opłaty 
klimatycznej i sami wziąć się do roboty. Wicie wyglądałoby zupełnie inaczej, 
bo nam zaleŜy”. „Działki zostały sprzedane za cięŜkie pieniądze, a w tej chwili 
nie moŜna przejechać przez Wicie, wszystkie drogi są zryte przez cięŜki sprzęt, 
a co będzie później? Ulica Wczasowa to katastrofa.” Szczygieł miał naprawić 
tą drogę w ramach gwarancji, ale nic takiego nie miało miejsca. W Wiciu była 
Komisja Rewizyjna, napisała wiele wniosków popierających mieszkańców 
Wicia w celu rozwiązania ich problemów, ale niestety nic się nie zmieniło. 
MoŜe tak Wójt przyjedzie do Wicia i sam zobaczy, co się dzieje. Mieszkańcy 
domagają się od Wójta określenia konkretnych terminów realizacji chociaŜby 
części inwestycji niezbędnych tej miejscowości do normalnego 
funkcjonowania. Wójt mówi, Ŝe będzie robione, ale moŜe to być rok np. 2013 
lub 2015 lub bliŜej nieokreślony. 
 

• Wójt p. Franciszek Kupracz: Urząd Morski w Słupsku będzie realizował 
bardzo duŜą inwestycję ze środków unijnych dotyczącą umocnienia brzegu 
morskiego, więc transporty cięŜkich samochodów dopiero zaczną być 
uciąŜliwe. Brzeg trzeba ratować, zwłaszcza jak są pieniądze zewnętrzne. Są 
deklaracje  Urzędu Morskiego, Ŝe po zakończeniu inwestycji, pozostawią drogi 
w lepszym stanie niŜ są obecnie. W chwili obecnej rolą urzędu jest 
zabezpieczenie interesu gminy poprzez spisanie stosownej umowy z Urzędem 
Morskim, a dotyczącej szczególnie zachowania istniejącej infrastruktury 
drogowej w nie pogorszonym stanie. Jak zostanie podpisana taka umowa, to 
Wójt poinformuje wszystkich o uzgodnieniach pomiędzy stronami. 
 
 

• p. Mieczysław Gondek – Sołtys  Sołectwa Wicie: niech gmina mądrze 
zabezpieczy swoje interesy w umowie z Urzędem Morskim, wraz z 
uwzględnieniem odszkodowania w razie nie wywiązania się z deklaracji. 
 

• p. Jan Górski – Przewodniczący Komitetu Stowarzyszenia Darłowska 
Lokalna Grupa Rybacka:  podziękował Wójtowi oraz radzie za stworzenie 
dobrych warunków do tworzenia tej lokalnej grupy rybackiej. Na spotkaniu w 
darłowskim ratuszu w dniu 4 listopada 2009 roku ukonstytuował 24- 
osobowy Komitet Stowarzyszenia wybrany przez walne zgromadzenie na 
czteroletnią kadencję. W skład komitetu wchodzą po 1/3 przedstawiciele 
trzech sektorów: społecznego, gospodarczego i publicznego. Ponad połowę 
członków komitetu stanowią przedstawiciele sektora rybackiego. Do wyłącznej 
kompetencji komitetu jako ciała decyzyjnego naleŜy wybór projektów, jakie 
mają być realizowane i dofinansowane ze środków przewidzianych w 
programie operacyjnym „ZrównowaŜony rozwój sektora rybołówstwa i 
nabrzeŜnych obszarów rybackich 2007-2013”.W związku z tym, Ŝe stoimy pod 
ścianą braku pozyskiwania środków unijnych naleŜy wspierać tą lokalną 
inicjatywę – podkreślił  p. J. Górski. Mylnie interpretowana jest Lokalna Grupa 
Rybacka, w taki sposób, Ŝe sprawy dotyczą tylko rybaków. Ale beneficjentami 
w pozyskiwaniu środków zewnętrznych mogą być wszyscy i o tym naleŜy 
szeroko informować opinię publiczną. MoŜliwości pozyskiwania środków 
unijnych dotyczą tu równieŜ turystyki, tak szeroko rozwiniętej na naszym 
terenie. Mówca podziękował szczególnie p. Karolinie Nakielskiej – Zastępcy 
Wójta, która bardzo cięŜko pracuje, Ŝeby określić tzw.” rybackość”. Ponadto  
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• Pan J.Górski podziękował równieŜ Radzie Gminy Darłowo za podjęcie 

uchwały umoŜliwiającej przystąpienie Gminy Darłowo do tej grupy. Pierwsze 
pieniądze mogą być juŜ na jesieni. 

 
 

• p. Mieczysław Gondek – Sołtys Sołectwa Wicie: w związku z tym, Ŝe jezioro 
Kopań jest prawdziwą ostoją natury, bogatą we wszelkiego rodzaju gatunki 
ryb i ptactwa, czy jest juŜ objęte NATURĄ 2000? W „Obserwatorze”  jest 
wykaz obszarów chronionych, ale jeziora Kopań tam nie ma. 
 

• Wójt p. Franciszek Kupracz: zgodnie z rozporządzeniem Ministra Ochrony 
Środowiska w sprawie obszarów specjalnej ochrony ptaków NATURA 2000  
juŜ  jest wprowadzona  na naszym terenie. Obejmuje ona przybrzeŜne wody 
Bałtyku w naszej gminie, w gminie miejskiej Darłowo i Postominie. Obecnie, 
Ŝeby coś zrobić na terenie objętym programem NATURA 2000, trzeba 
udowodnić, Ŝe inwestycja nie zagraŜa istniejącym tu gatunkom roślin, 
zwierząt czy całego ekosystemu. Nie jest to sprawa prosta. Dodatkowo 
uchwałą Sejmiku Samorządowego Województwa Zachodniopomorskiego 
wprowadzony został zakaz budowania jakichkolwiek obiektów w pasie o 
szerokości 100 metrów od linii brzegowej jezior i rzek oraz 200 metrów od 
klifowego brzegu morza. Uchwała ta weszła w Ŝycie 14 października 2009 
roku. Dotyczy terenów objętych ochroną krajobrazu. Zakaz praktycznie 
sparaliŜował podejmowanie na nich jakichkolwiek inwestycji budowlanych w 
pobliŜu zbiorników wodnych. Według prawa obiektem budowlanym są nie 
tylko budynki, ale równieŜ drogi, ścieŜki rowerowe, wodociągi, kanalizacja, 
kable energetyczne itd. Przeciwko uchwale zaprotestowały juŜ gminy takie 
jak: Drawsko Pomorskie, Złocieniec, Czaplinek, które prawie w całości są 
połoŜone w strefie chronionego krajobrazu. Do marszałka województwa 
wysłany został protest samorządowców domagających się przywrócenia 
dotychczas obowiązujących przepisów, które nie blokowały inwestycji w 
pobliŜu zbiorników wodnych. Ponadto Wójt Mielna obawia się, Ŝe w Unieściu i 
w Łazach nie będzie mógł sprzedać działek pod budowę domów, pensjonatów 
czy hoteli, przez co gmina straci miliony złotych.  Taka podobna sytuacja moŜe 
być w Wiciu, poniewaŜ całe centrum moŜe podlegać pod zakazy uchwały 
sejmiku województwa. Jako gmina straciliśmy piękne tereny blisko morza w 
Kopań. MoŜna je tylko w tej chwili utwardzić na parking. Niestety, jako gmina, 
mało moŜemy zrobić w tej sprawie. 
 

• p. Władysław Krakowiak – Przewodniczący Rady Gminy Darłowo: przy 
wale będą kładzione kamienie przez Urząd Morski. Jak w takim razie oni 
dostali pozwolenie na budowę w rejonie NATURA 2000, jest to niezrozumiałe. 
 
 

• Wójt p. Franciszek Kupracz: Urząd Morski posiada wszystkie papiery na tą 
inwestycję, łącznie z prognozą oddziaływania na środowisko. Cała procedura 
tej inwestycji jest przeprowadzona zgodnie z obowiązującymi przepisami 
prawa. Inwestycje prowadzone przez Urząd Morski w Słupsku są bardzo 
potrzebne, bym bardziej, Ŝe pozyskane zostały środki unijne na ten cel. Z 
naszej strony naleŜy tylko zabezpieczyć drogi, aby zostały pozostawione w nie 
gorszym stanie, jak przed rozpoczęciem inwestycji. 
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• p. Radosław GłaŜewski – podziękował przedstawicielom Sołectw: Słowino i 

Bukowo Morskie za uczestnictwo w konkursie „Najestetyczniejsze i przyjazne 
środowisku sołectwo” w kategorii „Wieś z inicjatywą”, wręczając pamiątkowe 
dyplomy i zachęcając do udziału w kolejnych konkursach i w szkoleniach. 

 
Na tym dyskusję zakończono.                                      

 
                                                                                                       
Ad. 8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budŜecie Gminy 
Darłowo na 2009 rok  . DRUK NR 98/2009. 
 
W imieniu Wójta Gminy Darłowo  p. Krystyna Kisielewska – Skarbnik 
przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem ( zał. Nr 10). 
Uzasadnienie: 
Wniesiono propozycję następujących zmian w budŜecie Gminy Darłowo: 

1) zwiększenia dochodów z tytułu: 
• nadwyŜki środków obrotowych wpłaconych przez GZUP: 272 zł 
• odsetek z tytułu nieterminowych wpłat podatków i opłat: 6 100 zł 
• podatku od nieruchomości: 230 000 zł 
• opłaty eksploatacyjnej: 8 300 zł 
• rekompensaty z tytułu utraconych dochodów za zajęcie gruntów pod jeziorami: 

10 353 zł 
• opłaty targowej: 17 000 zł 
• opłaty miejscowej:4 000 zł 
• wpływu z opłat za zezwolenia na sprzedaŜ alkoholu: 20 000 zł 
• realizacji zadań zleconych: 10 000 zł 
• najmu świetlic wiejskich: 3 100 zł 
• razem: 309 125 zł 

 
2) zmniejszenia wydatków przeznaczonych na: 

• opracowanie dokumentacji na gazyfikację (zapłata w roku przyszłym): 40 000 
zł 

• plan zagospodarowania przestrzennego – dot. Uzdrowiska (część zapłaty w 
roku przyszłym po zakończeniu zadania): 59 000 zł 

• wydatki (niewykorzystane) na Platformę Cyfrową: 203 000 zł 
• dotację na dowóz uczniów do szkół przez Niepubliczną Szkołę w JeŜyczkach 

(niewykorzystana): 30 000 zł 
• zakup autobusu przy współudziale PEFRON (pozostałe środki): 10 000 zł 
• budowę oczyszczalni ścieków w Rusku: 3 216 472 zł 
• pozostałych środków w gospodarce komunalnej (wcześniej planowanych na 

sprzątanie cmentarzy – obecnie czynność ta opłacana jest z działu 710): 
35 000 zł 

• razem: 3 593 472 zł 
 

3) zwiększenia wydatków przeznaczając je na: 
• opłaty związane z funkcjonowaniem urzędu gminy: 50 269 zł 
• oświatę w naszej gminie: 541 607 zł 
• pomoc społeczną: 40 000 zł 
• dotacje dla GZUP na gospodarkę komunalną: 74 000 zł 
• razem: 705 876 zł 
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W wyniku dokonanych zmian ostateczne kwoty dochodów i wydatków 
przedstawiają się tak jak określono je w §9 do projektu uchwały. Zmianie uległ 
wynik budŜetu z deficytowego na nadwyŜkowy, spowodowany odstąpieniem od 
zaciągania poŜyczki, w roku bieŜącym na budowę oczyszczalni w Rusku. 
Płatności związane z w/w zadaniem zostały przesunięte na lata następne. Spłaty 
zaciągniętych wcześniej kredytów pokryte są nadwyŜką z roku bieŜącego oraz 
środkami wolnymi z lat ubiegłych. 
  
Skarbnik Gminy p. Krystyna Kisielewska zgłosiła następującą 
autopoprawkę do projektu uchwały oznaczonej jako DRUK 98/2009 (zał. 

Nr 11) : 

1) w załączniku nr 3 

• wykreślić Dział 801, rozdział 80101 § 2540: 19 751 zł 

• kwotę tę przeznaczyć na: 

• melioracje – usługi: 9 751 zł 

• dotacje dla LZS: 10 000 zł 
2) zmniejszyć dział 801, rozdział 80101 § 4210: 2 000 zł 

• kwotę tę przeznaczyć na dział 801, rozdział 80110 § 4270 
W związku z wprowadzeniem dotacji na zwrot podatku akcyzowego 
zawartego w cenie oleju napędowego wypłacanego producentom 
rolnym: 166 215 49 zł (po przedłoŜeniu radzie omawianego projektu 
uchwały) uległ zmianie budŜet i obecnie zamyka się następującymi 
kwotami: 

• dochody: 30 546 052,91 zł 

• w tym zadania zlecone: 3 148 651,66 zł 

• wydatki: 30 527 998,91 zł 

• w tym zadania zlecone: 3 148 651,66 zł 

• nadwyŜka w kwocie: 18 054,00 zł 
która jest przeznaczona na spłatę kredytu.” 

Skarbnik poinformowała równieŜ, Ŝe na podatek akcyzowy zawarty w 
cenie oleju napędowego, zgodnie z pismem Ministra Finansów, będzie  
przeznaczonych 49% rzeczywistego zapotrzebowania. Prawdopodobnie 
w tym roku nie zostaną wypłacone pieniądze z tego tytułu, tylko w 
przyszłym. 
 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
 
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu p. 
JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił pozytywną opinię komisji dot. 
projektu uchwały. 
 
Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej p. EMILII GAFKA, która przedstawiła 
pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej 
i Infrastruktury Technicznej p. JANOWI  MIKOŁAJCZAKOWI , który 
przedstawił pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
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Przewodniczącemu Komisji Oświaty i Kultury Fizycznej p. ANTONIEMU 
SZYNKOWSKIEMU, który przedstawił pozytywną opinię dot. projektu 
uchwały. 
                 
Przewodniczącemu Komisji Uzdrowiskowej p. JÓZEFOWI SZYMACHA, który 
przedstawił pozytywną opinię dot. projektu uchwały. 
 
Przewodniczącemu Prawa, Opieki Społecznej i Zdrowia p. JANOWI  
RÓśYCKIEMU, który przedstawił pozytywną opinię dot. projektu uchwały. 
                               
                                                        
W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę WRAZ Z W/W AUTOPOPRAWKĄ pod głosowanie, w którym 
udział wzięło 13  radnych, głosując następująco: 13 głosów „za”, 0 
głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 
XXIX/394/2009  w sprawie zmian w budŜecie Gminy Darłowo na 
2009 rok    została podjęta przez Radę Gminy Darłowo. ( zał. Nr 12 ). 
 
 
Ad.9. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości 
stawek podatku od środków transportowych i zwolnień od 
tego podatku. DRUK NR 99/2009. 
 
W imieniu Wójta Gminy Darłowo p. Krystyna Kisielewska - Skarbnik 
przedstawiła  projekt uchwały wraz z uzasadnieniem ( zał. Nr 13). 
Uzasadnienie: 
Wójt poinformował, że z Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie przyszło pismo w 
części unieważniające poprzednio podjętą uchwałę w sprawie stawek transportowych. 

Ponadto w tym projekcie proponuje się uchylenie uchwały Nr XXVIII/385/2009 r. 
Rady Gminy w Darłowie z dnia 22 października 2009 roku    w sprawie podatku od 
środków transportowych  i zwolnień od  tego podatku. 

 
W związku z tym naleŜy podjąć uchwałę uwzględniającą naniesione poprawki przez RIO w 
sposób następujący: 
„Określa się następujące stawki podatku od środków transportowych obowiązujące na      
terenie Gminy Darłowo w stosunku rocznym w wysokości: 
 

1) od samochodu cięŜarowego o dopuszczalnej masie całkowitej powyŜej 3,5 tony i 
poniŜej 12 ton : 
a/ powyŜej 3,5 tony do 5,5 tony włącznie  –  486,76 zł  
b/powyŜej 5,5 tony do 9 ton włącznie  –   642,91 zł 
c/powyŜej 9 ton do 12 ton włącznie  –   1.168,24 zł   

2) od samochodu cięŜarowego o dopuszczalnej masie całkowitej równej lub 
wyŜszej niŜ 12 ton : 
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Liczba osi i dopuszczalna masa 

całkowita (w tonach) 

Stawka podatku (w złotych)  

oś jezdna (osie jezdne) 

z zawieszeniem pneumatycznym 

lub zawieszeniem uznanym 

za równowaŜne 

 

inne systemy zawieszenia  

osi jezdnych 

 
nie mniej niŜ mniej niŜ 

 

                                                              Dwie osie  

                          

12 15                 1 911,40 

zł                           

               1 911,40  zł  

15                  1 947,07 zł                1 947,07  zł  

                                                             Trzy osie  

12 19                 1 911,40 zł                1 911,40 zł  

19 25                 1 947,07 zł                1 947,07 zł  

25                  1 947,07 zł                1 947,07 zł  

  Cztery osie i więcej 
 

12 29                 1 947,07 zł                1 947,07 zł  
 

29 31                 1 947,07 zł                2 479,97 zł       
 

31                  1 947,07 zł                                  2 479,97 zł     
 

 
3) ciągniki siodłowe i balastowe przystosowane do uŜywania łącznie z naczepą lub przyczepą o 

dopuszczalnej masie całkowitej zespołu  pojazdów  3,5 tony i poniŜej 12 ton – 1 265,59  zł.  
4) ciągniki siodłowe i balastowe przystosowane do uŜywania łącznie z naczepą lub przyczepą o 

dopuszczalnej masie całkowitej zespołu pojazdów równej lub wyŜszej niŜ 12 ton w zaleŜności od 
dopuszczalnej masy całkowitej zespołu pojazdów:  

 

Liczba osi i dopuszczalna masa 

całkowita zespołu pojazdów: 

ciągnik siodłowy + naczepa, 

ciągnik balastowy + przyczepa (w 

tonach) 

 

Stawka podatku (w złotych) 
 

oś jezdna (osie jezdne) 

 z zawieszeniem pneumatycznym 

lub zawieszeniem uznanym  

za równowaŜne 

 

inne systemy zawieszenia  

osi jezdnych  

 

nie mniej niŜ 

 

mniej niŜ 

 

dwie osie  

12 31                1 914,94 zł                1 929,42 zł       

31                 1 914,94 zł                1 959,23 zł       

     

Trzy osie  

12 40                1 914,94 zł                1 742,06 zł       

40                 1 947,07 zł                2.576,88 zł  
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5) przyczepy i naczepy, które łącznie z pojazdem silnikowym posiadają dopuszczalną masę całkowitą 

od 7 ton i poniŜej 12 ton, z wyjątkiem związanych wyłącznie z działalnością rolniczą prowadzoną 
przez podatnika podatku rolnego –   223,61 zł.  

6) przyczepy i naczepy, które łącznie z pojazdem silnikowym posiadają dopuszczalną masę całkowitą 
równą lub wyŜszą niŜ 12 ton, z wyjątkiem związanych wyłącznie z działalnością rolniczą 
prowadzoną przez podatnika podatku rolnego:  

 

Liczba osi i dopuszczalna masa 

całkowita zespołu pojazdów: 

naczepa/przyczepa + pojazd 

silnikowy (w tonach) 

 

Stawka podatku (w złotych)  

oś jezdna (osie jezdne)  

z zawieszeniem pneumatycznym 

lub zawieszeniem uznanym  

za równowaŜne 

 

inne systemy zawieszenia osi 

jezdnych  

 

nie mniej niŜ 

 

Mniej niŜ 

 

1 oś  

12 25                 375,92  zł                   375,92  zł  

     

25                  375,92  zł                    567,47 zł      

2 osie   

12 28                  375,92  zł                     372,05 zł  

28 33                  620,01  zł                     859,37 zł     

33 38                   859,37 zł                    1 305,39 zł     

38 44                1 161,77 zł                   1 718,71 zł      

3 osie  

12 38                  684,23  zł                      952,76  zł     

38                   952,76  zł                  1 294,88  zł    

     

  

 
7) autobusy w zaleŜności od liczby miejsc do siedzenia: 

a) mniejszej niŜ 30 miejsc – 292,05  zł  
b) równej lub wyŜszej niŜ 30 miejsc -  649,66 zł       

                                                          
  

 
Skarbnik Gminy p. Krystyna Kisielewska poinformowała radnych, 
Ŝe w przedłoŜonym projekcie wkradł się błąd maszynowy. W tabeli 
inne systemy zawieszenia osi jezdnych zamiast : 564,47 zł  
powinno być: 567,47 zł. Poprosiła o naniesienie tej poprawki. 
 

 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
 
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu p. 
JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił pozytywną opinię komisji dot. 
projektu uchwały. 



                                              - 15 - 
Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej p. EMILII GAFKA, która przedstawiła 
pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej 
i Infrastruktury Technicznej p. JANOWI  MIKOŁAJCZAKOWI , który 
przedstawił pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
                                                                                                      
W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 13 radnych, głosując 
następująco: 13 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów 
„wstrzymujących się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 
XXIX/395/2009  w sprawie określenia wysokości stawek podatku 
od środków transportowych i zwolnień od tego podatku  
została podjęta przez Radę Gminy Darłowo. ( zał. Nr 14 ). 
 
 
Ad.10. Podjęcie uchwały w sprawie stawek jednostkowych 
dotacji przedmiotowych dla Gminnego Zakładu UŜyteczności 
Publicznej w Dąbkach. DRUK NR 100/2009. 
 
W imieniu Wójta Gminy Darłowo p. Karolina Nakielska – Zastępca Wójta  
przedstawiła  projekt uchwały wraz z uzasadnieniem ( zał. Nr 15). 
Uzasadnienie: 
„Zmiany w organizacji dowoŜenia spowodowały zmniejszenie przebiegu autobusów 
na trasach obsługiwanych przez GZUP Dąbki. Jednocześnie zgodnie z planami zajęć 
lekcyjnych trasy te musi obsługiwać ta sama ilość autobusów, co powoduje 
automatycznie duŜy wzrost ceny wozokilometra. 
Wzrost stawek jednostkowych dotacji przedmiotowych spowodowane zostały 
wzrostem płacy minimalnej, cen paliwa, materiałów i części zamiennych.” 
 
 
 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
 
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu p. 
JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił pozytywną opinię komisji dot. 
projektu uchwały. 
 
Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej p. EMILII GAFKA, która przedstawiła 
pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej 
i Infrastruktury Technicznej p. JANOWI  MIKOŁAJCZAKOWI , który 
przedstawił pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
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W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 13  radnych, głosując 
następująco: 13 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów 
„wstrzymujących się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 
XXIX/396/2009  w sprawie stawek jednostkowych dotacji 
przedmiotowych dla Gminnego Zakładu UŜyteczności 
Publicznej w Dąbkach   została podjęta przez Radę Gminy Darłowo.  
( zał. Nr 16 ). 
 
 
Ad.11. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Gminy 
Darłowo do Projektu w sprawie budowy 
Zachodniopomorskiej Sieci Teleinformatycznej dostępu do 
aplikacji i e-usług (ZST). DRUK NR 101/2009. 
 
W imieniu Wójta Gminy Darłowo p. Karolina Nakielska – Zastępca Wójta, 
przedstawiła  projekt uchwały wraz z uzasadnieniem ( zał. Nr 17). 
Uzasadnienie: 
„Celem przedsięwzięcia jakim jest budowa Zachodniopomorskiej Sieci 
Teleinformatycznej dostępu do aplikacji i e-usług (ZST) jest zapewnienie 
powszechnego, szybkiego i bezpiecznego dostępu do szerokopasmowego Internetu, a 
w dalszej części do wiedzy, usług elektronicznych oraz informacji oferowanych 
poprzez Internet mieszkańcom, przedsiębiorcom oraz jednostkom publicznym na 
terenie Województwa Zachodniopomorskiego. 
Strony podejmą wszelkie działania w celu uzyskania dofinansowania z Regionalnego 
Programu Operacyjnego Województwa Zachodniopomorskiego na lata 2007-2013 
(Działanie 3.1 Infrastruktura społeczeństwa informacyjnego oraz 3.2 Rozwój 
systemów informatycznych i e-usługi) oraz wniosą swój wkład własny.”  
 
 
 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
 
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu p. 
JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił pozytywną opinię komisji dot. 
projektu uchwały. 
 
Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej 
i Infrastruktury Technicznej p. JANOWI  MIKOŁAJCZAKOWI , który 
przedstawił pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
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W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 13  radnych, głosując 
następująco: 12 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 1 głos „wstrzymujący 
się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr XXVII 
../2009  w sprawie przystąpienia Gminy Darłowo do Projektu w 
sprawie budowy Zachodniopomorskiej Sieci 
Teleinformatycznej dostępu do aplikacji i e-usług (ZST)  
została podjęta przez Radę Gminy Darłowo. ( zał. Nr 18 ). 
 
 
Ad.12.Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Gminy 
Darłowo  do projektu „Aktywny uczeń”. DRUK NR 102/2009.    
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt uchwały wraz 
z uzasadnieniem ( zał. Nr 19). 
Uzasadnienie: 
„W związku z ogłoszonym  naborem wniosków przez Wojewódzki Urząd Pracy w 
Szczecinie do konkursu w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki – Dyrektor 
Zespołu Szkół nr 3 w Dąbkach złoŜyła wniosek o dofinansowanie ze źródeł 
Europejskiego Funduszu Społecznego na realizację projektu pt. „Aktywny uczeń” 
wchodzącego w zakres Priorytetu IX. Rozwój wykształcenia i kompetencji w 
regionach; 
Działanie 9.5. Oddolne inicjatywy edukacyjne na obszarach wiejskich, Nr konkursu: 
1/9/5. Głównym celem projektu jest zwiększenie szans edukacyjnych 46 uczniów 
Zespołu Szkół nr 3 w Dąbkach i zmniejszenie dysproporcji względem ich rówieśników 
z miast przez realizację zajęć pozalekcyjnych.  
Wnioskowane dofinansowanie wynosi ogółem: 49 976 zł, 

• okres realizacji od 1 września 2010 roku do 30 czerwca 2011 roku 
• wkład własny: 0 

W związku z powyŜszym przedłoŜenie projektu uchwały pod obrady sesji Rady 
Gminy Darłowo w celu uzyskania dofinansowania jest zasadne.” 
 
 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
 
Przewodniczącemu Komisji Oświaty i Kultury Fizycznej p. ANTONIEMU 
SZYNKOWSKIEMU, który przedstawił pozytywną opinię dot. projektu 
uchwały. 
                                               
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu p. 
JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił pozytywną opinię komisji dot. 
projektu uchwały. 
 
Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej p. EMILII GAFKA, która przedstawiła 
pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
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W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 13 radnych, głosując 
następująco: 13 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów 
„wstrzymujących się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 
XXIX/398/2009  w sprawie przystąpienia Gminy Darłowo  do 
projektu „Aktywny uczeń”  została podjęta przez Radę Gminy 
Darłowo. ( zał. Nr 20 ). 
 
 
Ad.13.Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaŜy nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy Darłowo. (dot. dz. nr godez. 
146/13 w Dąbkach).  DRUK NR 103/2009. 
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt uchwały wraz 
z uzasadnieniem ( zał. Nr 21). 
Uzasadnienie: 
„ Wójt Gminy Darłowo po zapoznaniu się z wnioskiem p. Marceliny Cierpiec, 
postanowił przedłoŜyć pod obrady rady gminy propozycję uruchomienia procedury 
sprzedaŜy działki oznaczonej numerem geodezyjnym 146/13 o powierzchni 0,1021 
połoŜonej w obrębie ewidencyjnym Dąbki, stanowiącą własność Gminy Darłowo w 
trybie przetargu. 
W planie zagospodarowania przestrzennego działka przeznaczona jest pod: 

• dz. nr 146/13 : teren zabudowy mieszkaniowej, usług nieuciąŜliwych oraz 
produkcji rolnej o maksymalnym w.i.z. 0,75 – oznaczony symbolem MU-1.” 

 
 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
 
Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej 
i Infrastruktury Technicznej p. JANOWI  MIKOŁAJCZAKOWI , który 
przedstawił pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
 
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu p. 
JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił pozytywną opinię komisji dot. 
projektu uchwały. 
 
 
Przewodniczącemu Komisji Uzdrowiskowej p. JÓZEFOWI SZYMACHA, który 
przedstawił pozytywną opinię dot. projektu uchwały. 
                                                                                                    
W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 13 radnych, głosując 
następująco: 13 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów 
„wstrzymujących się”. 



                                             - 19 - 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 
XXIX/399/2009  w sprawie sprzedaŜy nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo. (dot. dz. nr godez. 146/13 w 
Dąbkach)  została podjęta przez Radę Gminy Darłowo. ( zał. Nr 22 ). 
 
 
Ad.14. Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaŜy nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy Darłowo (dot. nieruchomości nr 
geodez. 357/3 w JeŜyczkach). DRUK NR 104/2009. 
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt uchwały wraz 
z uzasadnieniem ( zał. Nr 23). 
Uzasadnienie: 
„Wójt Gminy Darłowo po zapoznaniu się z wnioskiem p. Wioletty Ogieł  postanowił 
przedłoŜyć pod obrady rady gminy propozycję uruchomienia procedury sprzedaŜy 
lokalu uŜytkowego wraz z niewydzieloną częścią działki oznaczonej numerem 
geodezyjnym 357/3 połoŜonej w obrębie ewidencyjnym JeŜyczki, Gmina Darłowo. 
W planie zagospodarowania przestrzennego działka przeznaczona jest pod tereny 
zabudowy mieszkaniowej, usług nieuciąŜliwych oraz produkcji rolnej o 
maksymalnym w.i.z. 0,75 – oznaczonej symbolem MU-1.” 
  
Wójt p. Franciszek Kupracz wniósł autopoprawkę w paragrafie 1 
dodając wyraŜenie: w przetargu nieograniczonym. W związku z czym 
brzmienie projektu będzie następujące: „WyraŜa się zgodę na sprzedaŜ 
w drodze przetargu lokalu uŜytkowego o powierzchni 83,20 m² wraz z 
udziałem 6219/10000 w niewydzielonych częściach działki, 
nieruchomości oznaczonej numerem geodezyjnym 357/3 połoŜonej w 
obrębie ewidencyjnym JeŜyczki, Gmina Darłowo stanowiącej własność 
Gminy Darłowo.” 
  
 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
 
 
Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej 
i Infrastruktury Technicznej p. JANOWI  MIKOŁAJCZAKOWI , który 
przedstawił pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu p. 
JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił pozytywną opinię komisji dot. 
projektu uchwały. 
 
                                                                                                      
W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę wraz z AUTOPOPRAWKĄ pod głosowanie, w którym udział 
wzięło 13 radnych, głosując następująco: 13 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 
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Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 
XXIX/400/2009  w sprawie sprzedaŜy nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo (dot. nieruchomości nr geodez. 
357/3 w JeŜyczkach)  została podjęta przez Radę Gminy Darłowo. ( zał. 
Nr 24 ). 
 
 
Ad.15.Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaŜy nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy Darłowo. (dot. dz. 487/25 w 
Wiekowicach). DRUK NR 105/2009. 
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt uchwały wraz 
z uzasadnieniem ( zał. Nr 25). 
Uzasadnienie: 
„Wójt Gminy Darłowo po zapoznaniu się z wnioskiem Pana Kazimierza Grzybak, 
postanowił przedłoŜyć pod obrady Rady Gminy Darłowo propozycję uruchomienia 
procedury sprzedaŜy działki oznaczonej numerem geodezyjnym 487/25 o 
powierzchni 173 m² połoŜonej w obrębie ewidencyjnym Wiekowice, stanowiącą 
własność Gminy Darłowo , w trybie przetargu. 
W planie zagospodarowania przestrzennego działka przeznaczona jest pod: 

• dz. nr 487/25 – teren zieleni parkowej, oznaczony symbolem ZP.” 
 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
 
Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej 
i Infrastruktury Technicznej p. JANOWI  MIKOŁAJCZAKOWI , który 
przedstawił pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
 
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu p. 
JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił pozytywną opinię komisji dot. 
projektu uchwały. 
                                               
                                                        
W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 13 radnych, głosując 
następująco: 13 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów 
„wstrzymujących się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 
XXIX/401/2009  w sprawie sprzedaŜy nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo. (dot. dz. 487/25 w Wiekowicach)  
została podjęta przez Radę Gminy Darłowo. ( zał. Nr 26 ). 
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Ad.16. Podjęcie uchwały w sprawie odpłatnego ustanowienia 
słuŜebności przesyłu. (dot. dz. nr 84/1 w Rusku). DRUK NR 
106/2009. 
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt uchwały wraz 
z uzasadnieniem ( zał. Nr 27). 
Uzasadnienie: 
„Po zapoznaniu się z wnioskiem Energa – Operator S.A. Oddział w Koszalinie 
postanowił przedłoŜyć pod obrady Rady Gminy Darłowo propozycję uruchomienia 
procedury ustanowienia słuŜebności przesyłu dla działki gruntu nr 84/1 połoŜonej w 
miejscowości Rusko stanowiącą własność Gminy Darłowo. 
W planie zagospodarowania przestrzennego działka przeznaczona jest pod: 

• dz. nr 84/1 – drogi publiczne klasy drogi dojazdowej oznaczone symbolem 
KD”. 

 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
 
Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej 
i Infrastruktury Technicznej p. JANOWI  MIKOŁAJCZAKOWI , który 
przedstawił pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu p. 
JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił pozytywną opinię komisji dot. 
projektu uchwały. 
                                               
                                                        
W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 13 radnych, głosując 
następująco: 13 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów 
„wstrzymujących się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 
XXIX/402/2009  w sprawie odpłatnego ustanowienia słuŜebności 
przesyłu. (dot. dz. nr 84/1 w Rusku)  została podjęta przez Radę 
Gminy Darłowo. ( zał. Nr 28 ). 
 
 
Ad.17. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w 
miejscowości Dąbki. (dot. dz. nr geodez. 175/6 i 175/8 w 
Dąbkach). DRUK NR 107/2009. 
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt uchwały wraz 
z uzasadnieniem ( zał. Nr 29). 
Uzasadnienie: 
Projekt uchwały wraca po raz kolejny na posiedzenie sesji. Wcześniej rada gminy nie 
wyraziła zgody na nazwanie ulicy „Władysława”, poprzez nie podjęcie uchwały. 
Obecnie jest propozycja, aby działki gruntu nr 175/6 i 175/8 w Dąbkach nazwać 
ulicą „SPOKOJNĄ”.  
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Wójt poinformował, Ŝe Rada Sołecka w Dąbkach wydała opinię 
pozytywną dot. nazwy ulicy. 
 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
 
Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej 
i Infrastruktury Technicznej p. JANOWI  MIKOŁAJCZAKOWI , który 
przedstawił pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu p. 
JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił pozytywną opinię komisji dot. 
projektu uchwały. 
 
Przewodniczącemu Komisji Uzdrowiskowej p. JÓZEFOWI SZYMACHA, który 
przedstawił pozytywną opinię dot. projektu uchwały. 
                                                                                                      
W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 13  radnych, głosując 
następująco: 12 głosów „za”, 0  głosów „przeciw”, 1 głos „wstrzymujący 
się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 
XXIX/403/2009  w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości 
Dąbki. (dot. dz. nr geodez. 175/6 i 175/8 w Dąbkach)  została 
podjęta przez Radę Gminy Darłowo. ( zał. Nr 30 ). 
 
 
 
Ad.18.Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaŜy na własność 
nieruchomości stanowiącej własność Gminy Darłowo. (dot. 
dz. nr 98 w JeŜyczkach). DRUK NR 108/2009. 
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt uchwały wraz 
z uzasadnieniem ( zał. Nr 31). 
Uzasadnienie: 
„Wójt Gminy Darłowo po zapoznaniu się z wnioskiem p. Jana Owczarka, postanowił 
przedłoŜyć pod obrady Rady Gminy Darłowo propozycję uruchomienia procedury 
sprzedaŜy działki oznaczonej numerem geodezyjnym 98 o powierzchni 8500 m² 
połoŜonej w obrębie ewidencyjnym JeŜyczki, stanowiącą własność Gminy Darłowo, 
w trybie przetargu. 
W planie zagospodarowania przestrzennego działka przeznaczona jest pod: 

• tereny zabudowy mieszkaniowej, usług nieuciąŜliwych oraz produkcji rolnej o 
maksymalnym w.i.z. 0,75 – oznaczony symbolem MU-1.”   
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Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
 
Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej 
i Infrastruktury Technicznej p. JANOWI  MIKOŁAJCZAKOWI , który 
przedstawił  WNIOSEK  komisji dot. projektu uchwały:  
           Komisja Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej i 
Infrastruktury Technicznej Rady Gminy Darłowo na posiedzeniu  w dniu 
24 listopada 2009 roku podjęła następujące wnioski: 

I. Komisja wnioskuje o sprzedaŜ działki nr 98 o 
powierzchni 8500 m² połoŜonej w obrębie ewidencyjnym 
JeŜyczki w drodze przetargu, po dokonaniu podziału 
geodezyjnego. DRUK NR 108/2009. Głosowało 6 radnych, głosując 

następująco:  6  głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 

 
II. Komisja wnioskuje o sprzedaŜ działki nr 487/43 o 

powierzchni 7643 m² połoŜonej w obrębie ewidencyjnym 
Wiekowice w drodze przetargu, po dokonaniu podziału 
geodezyjnego. DRUK NR 109/2009. Głosowało 6 radnych, głosując 

następująco:  6  głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 

 
 

W dyskusji udział wzięli: 
• p. Antoni Szynkowski – radny: jak jest nabywca, to moŜe lepiej zostawić 

tą działkę i sprzedać w całości? 
• p. Jan Mikołajczyk – radny: jest to teren zabudowy mieszkaniowej, więc 

lepiej jest tak duŜą działkę podzielić i sprzedać w przetargu 
nieograniczonym mniejsze działeczki, poniewaŜ gmina moŜe uzyskać 
większe pieniądze. Jest taka decyzja Komisji Rolnictwa i naleŜy ją 
przegłosować. 

• p. Jan Małecki – radny: wyraził pogląd, Ŝe jak jest zainteresowanie 
taką duŜą działką, to moŜe lepiej sprzedać ten teren w całości, a nie 
dzielić. 

• p. Mirosław Gałuszkiewicz – radny: poparł wniosek Komisji Rolnictwa, 
której jest członkiem. Jest zainteresowanie mieszkańców miasta, którzy 
szukają działek budowlanych na terenach wiejskich. Lepsze pieniądze 
będzie moŜna uzyskać w przetargach, gdy działki będą mniejsze. 

 
 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo poddał wniosek Komisji 
Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury 
Technicznej następującej treści: 
   
„Komisja wnioskuje o sprzedaŜ działki nr 98 o powierzchni 8500 m² 
połoŜonej w obrębie ewidencyjnym JeŜyczki w drodze przetargu, po 
dokonaniu podziału geodezyjnego. DRUK NR 108/2009.” 
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W głosowaniu wzięło udział 13 radnych, głosując następująco: 11  
głosów „za”, 0  głosów „przeciw”, 2  głosy „wstrzymujące  się”. 
 
Przewodniczący poinformował, Ŝe w/w wniosek komisji został podjęty 
przez radę gminy. 
 
 
W związku z brakiem dalszych  głosów w dyskusji – Przewodniczący 
poddał uchwałę pod głosowanie wraz z WNIOSKIEM KOMISJI, w którym 
udział wzięło 13  radnych, głosując następująco: 13  głosów „za”, 0  
głosów „przeciw”, 0  głosów „wstrzymujących się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr XXIX/ 
404/2009  w sprawie  sprzedaŜy na własność nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy Darłowo. (dot. dz. nr 98 w 
JeŜyczkach)   została podjęta przez Radę Gminy Darłowo. ( zał. Nr 32 ). 
 
 
Ad.19. Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaŜy na własność 
nieruchomości stanowiącej własność Gminy Darłowo. (dot. 
dz. 487/43 w Wiekowicach). DRUK NR 109/2009. 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt uchwały wraz 
z uzasadnieniem ( zał. Nr 33). 
Uzasadnienie: 
„Wójt Gminy Darłowo po zapoznaniu się z wnioskiem p. Krzysztofa Gilety, 
postanowił przedłoŜyć pod obrady Rady Gminy Darłowo propozycję uruchomienia 
procedury sprzedaŜy działki oznaczonej numerem geodezyjnym 487/43 o 
powierzchni 7643 m² połoŜonej w obrębie ewidencyjnym Wiekowice, stanowiącą 
własność Gminy Darłowo, w trybie przetargu. 
W planie zagospodarowania przestrzennego działka przeznaczona jest pod: 

• teren zieleni parkowej – oznaczony symbolem ZP.”  
 
 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
 
Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej 
i Infrastruktury Technicznej p. JANOWI  MIKOŁAJCZAKOWI , który 
przedstawił WNIOSEK  komisji dot. projektu uchwały. Wniosek dot. zgody na 
sprzedaŜ w/w działki w trybie przetargu nieograniczonego, ale po dokonaniu 
podziału geodezyjnego. 
 
                   
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo poddał wniosek Komisji 
Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury 
Technicznej następującej treści: 
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„Komisja wnioskuje o sprzedaŜ działki nr 487/43 o powierzchni 7643 
m² połoŜonej w obrębie ewidencyjnym Wiekowice w drodze przetargu, 
po dokonaniu podziału geodezyjnego. DRUK NR 109/2009”. 
                                                      
W głosowaniu wzięło udział 13 radnych, głosując następująco: 9  głosów 
„za”, 0  głosów „przeciw”, 4  głosy „wstrzymujące  się”. 
 
Przewodniczący poinformował, Ŝe w/w wniosek komisji został podjęty 
przez radę gminy. 
 
                                                        
W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 13  radnych, głosując 
następująco: 11  głosów „za”, 0  głosów „przeciw”, 2 głosy 
„wstrzymujące się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr XXIX/ 
405/2009  w sprawie sprzedaŜy na własność nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy Darłowo. (dot. dz. 487/43 w 
Wiekowicach)   została podjęta przez Radę Gminy Darłowo. ( zał. Nr 34 ). 
 
 
 
Ad.18. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 
XXVII/379/2009 Rady Gminy Darłowo z dnia 14 sierpnia 
2009 roku w sprawie odpłatnego ustanowienia słuŜebności 
przesyłu. DRUK NR 110/2009. 
 
W imieniu Wójta Gminy Darłowo p. Karolina Nakielska – Zastępca Wójta  
przedstawiła  projekt uchwały wraz z uzasadnieniem ( zał. Nr 35). 
Uzasadnienie: 
Proponuje się zmianę uchwały rady gminy z 14 sierpnia 2009 roku w sprawie 
odpłatnego ustanowienia słuŜebności przesyłu w sposób następujący: 
§1 otrzymuje brzmienie: „WyraŜa się zgodę na ustanowienie słuŜebności przesyłu 
dla części działki gruntu nr 32 połoŜonej w obrębie ewidencyjnym Wicie na rzecz 
Energa-Operator SA Oddział w Koszalinie”. 
 
 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
 
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu p. 
JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił pozytywną opinię komisji dot. 
projektu uchwały. 
 
Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej p. EMILII GAFKA, która przedstawiła 
pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
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Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej 
i Infrastruktury Technicznej p. JANOWI  MIKOŁAJCZAKOWI , który 
przedstawił pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
                                                        
W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 13  radnych, głosując 
następująco: 13  głosów „za”, 0  głosów „przeciw”, 0  głosów 
„wstrzymujących się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr XXIX/ 
406/2009  w sprawie  zmiany uchwały Nr XXVII/379/2009 Rady 
Gminy Darłowo z dnia 14 sierpnia 2009 roku w sprawie 
odpłatnego ustanowienia słuŜebności przesyłu   została podjęta 
przez Radę Gminy Darłowo. ( zał. Nr 36 ). 
 
 
Ad.21. Wolne wnioski i zapytania. 
 
Wniosków nie podjęto. 

• p. Piotr Skoczek – Sołtys Sołectwa Dobiesław: poprosił o zdecydowane 
rozwiązanie problemu niebezpiecznych psów. Są właściciele, ale nie 
moŜna się z nimi  dogadać. Ludzie nie mogą przejść spokojnie na 
cmentarz. Drugim problemem jest brak światła ulicznego w 
Dobiesławiu. Gdzie moŜna sprawę zgłaszać w wolne dni, gdy nagle 
zabraknie światła. 

• Odp. Wójt p. Franciszek Kupracz : odnośnie sprawy światła, to naleŜy 
dzwonić do p. Janusza Sobieraja na komórkę. W sprawie psów mamy 
podpisaną umowę z weterynarzem, ale Ŝeby psa zbadać, to najpierw 
trzeba go złapać. JeŜeli pies ma właściciela, to naleŜy zgłosić problem 
do dzielnicowego. Jak pies jest bezimienny to wtedy działa straŜ 
gminna. Wójt powiedział, Ŝe planuje zakupić ze dwie klatki. Tyle na 
dzisiaj.   

• Na tym punkt zakończono. 
 

Ad.22. Zakończenie sesji.  
 
Wobec wyczerpania porządku obrad – Przewodniczący Rady Gminy Darłowo 
p. Władysław Krakowiak zamknął obrady XXIX sesji Rady Gminy Darłowo o 
godzinie 12.10  dnia 27 listopada  2009 roku. 
 
Sekretarz obrad: 
 
Jan Fraszko 
                                                                                            Przewodniczący Rady Gminy Darłowo 
Protokołowała: 
ElŜbieta Koralewska-Winiarek                                                        Władysław  Krakowiak 
Kierownik Biura Rady  


